

Title (en)

A DEVICE FOR TAKING TISSUE SAMPLES.

Title (de)

ANORDNUNG ZUR MUSTERNAHME LEBENDER GEWEBE.

Title (fr)

DISPOSITIF DE PRELEVEMENT D'ECHANTILLONS DE TISSUS.

Publication

**EP 0105309 A1 19840418 (EN)**

Application

**EP 83901242 A 19830328**

Priority

SE 8202061 A 19820331

Abstract (en)

[origin: WO8303343A1] A device for tissue sampling by means of so-called puncture, i.e. by piercing of the skin from the outside by means of a needle unit, which is inserted to the sampling place at which a tissue sample is taken, which sampling can take place under surveillance by ultrasonic equipment, the needle unit consisting of an independently actuatable hollow outer needle (2) and an independently actuatable inner needle having a reduced portion close to its point for accommodating tissue samples after the tissue sampling has been performed. The device (1) consists of a unit in which the needle unit can be placed, a driving means for propelling the inner needle, a driving means for propelling the outer needle (2), and triggering means (12) for said driving means. The device comprises a casing or a box, in which the needle unit can be placed, a cover which can be opened and closed, as well as bottom piece.

Abstract (fr)

Dispositif de prélèvement de tissus au moyen d'une ponction, c'est-à-dire en perçant la peau de l'extérieur au moyen d'une unité d'aiguilles, qui est insérée à l'endroit du prélèvement d'échantillon, le prélèvement étant exécuté sous le contrôle d'un équipement à ultrasons, l'unité d'aiguilles se composant d'une aiguille extérieure creuse (2) pouvant être actionnée indépendamment et d'une aiguille intérieure pouvant être actionnée indépendamment et possédant une partie réduite à proximité de sa pointe pour loger les échantillons de tissus après le prélèvement d'échantillon. Le dispositif (1) se compose d'une unité dans laquelle on peut placer l'aiguille, d'un organe d'entraînement pour l'avance de l'aiguille interne, d'un organe d'entraînement pour l'avance de l'aiguille extérieure (2) et d'une gâchette (12) pour le dispositif d'entraînement. Le dispositif comprend un carter ou un boîtier, dans lequel on peut placer l'aiguille, un couvercle pouvant être ouvert et fermé ainsi qu'une pièce de fond.

IPC 1-7

**A61B 10/00**

IPC 8 full level

**A61B 10/00** (2006.01); **A61B 10/02** (2006.01); **A61B 17/34** (2006.01)

CPC (source: EP)

**A61B 10/0275** (2013.01); **A61B 17/3403** (2013.01); **A61B 2010/0208** (2013.01); **A61B 2017/3413** (2013.01)

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB LI LU NL

DOCDB simple family (publication)

**WO 8303343 A1 19831013**; EP 0105309 A1 19840418

DOCDB simple family (application)

**SE 8300112 W 19830328**; EP 83901242 A 19830328